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 Nech Svetlo Vianoc prinesie všetkým Vám 

pokoj, lásku a požehnanie. Nech prinesie silu 

zvládnuť dobré aj nedobré chvíle. Nech 

nadovšetko ostatné nám vládnu dobré vzťahy 

v rodinách, susedstve i práci, aby sme našli 

cestu do Betlehema.

 Všetko dobré a veľa zdravia v Novom roku 

2022 Vám praje starosta obce Peter Kružel 

a kolektív OcÚ.

Počkajte nás, milí bratkovia, nebeskí lietajú duchovia.

„Do hory, do lesa, valasi, či horí v tom našom salaši?

Radosť veľká sa zjavuje a tento svet potešuje.

S l á v a  B o h u !  p r e s p e v u j ú ,  p o k o j  ľ u ď o m 

ohlasujú,vtáčkovia prekrásne spievajú a do 

Betlehema volajú.“

Kráčajte, bratkovia, k jasličkám, aby ste zjavili všetko 

nám.

Malí vianoční koledníčkovia

7 MŠ
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Hlasovanie poslancov OZ zo 7 
prítomných poslancov:

 Starosta prečítal žiadosť menovanej, 
v ktorej uvádza, že parcela bezprostredne 
susedí za jej záhradou, ktorej je vlastníčkou
a so svojou rodinou ju aktívne užíva. 
V minulosti tento pozemok využívala i celá 
rodina Margity Bednárikovej. Uvedená 
parcela, ktorej vlastníkom je Obec Vavrečka 
susedí s parcelou E KN č. 3265/1, ktorá nie 
je vlastnícky vysporiadaná. Z uvedeného 
vyplýva, že ak si vysporiada vlastnícke 
vzťahy, následne môže dôjsť k predaju 
uvedeného obecného pozemku  Mgr. Oľge 
Bednárikovej. 

 Zmenu rozpočtu  vysvetlila ekonómka 
obce Mária Pavláková. Celkové príjmy 
a výdavky obce navyšujeme o 41 376,00 €. 
Celkový rozpočet ostáva vyrovnaný vo 
výške  vo výške 1 546 148,00 €. V bežných 
príjmoch navyšujeme  výnos dane z príjmov 
FO, platby za komunálny odpad a daň 
z nehnuteľností, transfer na špecifiká, 
ponižujeme transfer na školu v prírode. 
 V kapitálových príjmoch povyšujeme za 
príjem z predaja pozemku. Bežné výdavky 
navyšujeme v kapitole verejná správa, 
rozvoj obce, sociálne služby a predprimárne 
vzdelávanie, ponižujeme v kapitole kultúrne 
s l u ž by  a  n á b o ž e n s k é  a  š ko l s t vo. 
 V kapitálových výdavkoch upravujeme  
rozpočtované výdavky na akcii Rekon-
štrukcia chodníka od č. 368-342, Prístavba 
šatní TJ, PD Obnova obecného domu 
a Obnova školského klubu. 

za: 7 -  Adam Čiernik, Ing. Mária Bucová , 
Bc. Alena Hvoľková,  Marián Kasan, Ing. 
Miroslav Rentka, Ing. Jozef  Sklarčík, Peter 
Trabalka. 

5. Žiadosť Mgr. Oľgy Bednárikovej, 
Vavrečka č.99 o odkúpenie parcely  E-KN  
8113/1.   

 Poslanci k rozpočtovému opatreniu 
nemali pripomienky, je  prílohou zápisnice.
Hlasovanie poslancov OZ zo 7 
prítomných poslancov:

proti: 7 - Adam Čiernik, Ing. Mária Bucová , 
Bc. Alena Hvoľková,  Marián Kasan, Ing. 
Miroslav Rentka, Ing. Jozef  Sklarčík, Peter 
Trabalka. 

ich nijaký Covid 19 až 100, Delta, Omikron, 
závistlivci, lakomci, hnevníci a iné potvory. Tak si ich 
všetci užime, tak ako treba.   (i.h.)   

Prítomní: starosta obce Peter Kružel

Z á p i s n i c a
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva 
konaného dňa 29.10.2021

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva vo Vavrečke otvoril  
starosta obce Peter Kružel, ktorý všetkých prítomných privítal 
a uviedol, že obecné zastupiteľstvo bolo zvolané v zmysle 
zák.č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v zmysle 
rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva. Skonštatoval, 
že na zasadnutí OZ  je prítomných 7 z 9 poslancov a OZ je 
spôsobilé sa právoplatne uznášať.

Schôdza sa riadila programom:

Ďalší prítomní: Mgr. Ladislav Šnapko - kontrolór obce

1. Otvorenie
2. Schválenie programu  obecného zastupiteľstva 
3. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  
4. Rozpočtové opatrenie č.4/2021
5. Žiadosť Mgr. Oľgy Bednárikovej, Vavrečka č.99 

o odkúpenie parcely  E-KN  8113/1 

9.   Záver

1. Otvorenie.

2. Schválenie programu obecného zastupiteľstva  

6. Memorandum o spolupráci

8.   Uznesenia

 Starosta obce predložil poslancom program na rokovanie 
OZ. 

Poslanci OZ :  Adam Čiernik, Ing. Mária Bucová, Bc. Alena 
Hvoľková,  Marián Kasan,  Ing. Miroslav Rentka, Ing. Jozef  
Sklarčík, Peter Trabalka

 Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril starosta obce 
Peter Kružel, privítal prítomných poslancov a kontrolóra 
obce.

Hlasovanie poslancov OZ zo 7 prítomných poslancov:

7. Rôzne                                                 

                                                                 

Neprítomní poslanci OZ: František Pepucha, Ing. Karol 
Pjentek

3. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

4. Rozpočtové opatrenie č.4/2021

 Overovateľmi zápisnice boli určení poslanci: Ing. Miroslav 
Rentka a Peter Trabalka. Písaním zápisnice bola určená Mária 
Pavláková.

za: 7 -Adam Čiernik, Ing. Mária Bucová , Bc. Alena Hvoľková,  
Marián Kasan, Ing. Miroslav Rentka, Ing. Jozef  Sklarčík, Peter 
Trabalka. 

s dôchodcami nebolo, ale

 ... ale bolo predvianočné stretnutie s Mikulášom, 
ktorý prifrčal do Vavrečky na krásnom koči s dvoma 
tátošmi, ktoré patria Rudovi Ďuranovi (ďakujeme). 
Áno, bolo by lepšie sa stretnúť, najprv pomodliť, 
poobedovať, pozrieť kultúrny program, poroz-
právať sa a spoločne privítať svätého Mikuláša 
v Kultúrnom dome tak, ako to bolo pred tým. Pred 
Covidom. Ale sú protipandemické opatrenia, tak 
Mikuláš na koči bol dobrá voľba. Opatrenia 
sa dodržali, ale zároveň balíčky sa odovzdali, ľudia 
sa stretli. Tešili sa všetci zúčastnení - čakajúci 
dôchodcovia, pobehujúce deti, okoloidúci vavre-
čania, ale hlavne posádka konského záprahu 
sv. Mikuláš, anjel, čert, pohonič aj pomáhajúci 
poslanci. Rozdávali balíčky, ale hlavne dobrú náladu. 
Veď je Advent, predvianočný čas. Čas na zamyslenie 
ako potešiť, pomôcť, ako si povedať, že Vianoce sú 
vtedy, keď myslíme na toho druhého. Keď sme 
vľúdni, načúvajúci, milujúci. Keď si prajeme, ale aj 
vytvárame  lásku a pokoj. To sú Vianoce. A nepokazí 

P r e d v i a n o č n é 
posedenie Aj najmenší

čakali...

Balíček od
Mikuláša

Mikulášska chasa
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V obci
sú osadené ďalšie dopravné značky

 Určite si už viacerí všimli, že pribudli ďalšie nové 
dopravné značky v obci. Roky sme jazdili po obci 
takpovediac popamäti, alebo lepšie povedané, hlavná 
cesta bola pre niektorých vodičov tá HLAVNÁ, čiže 
tá, ktorá je najstaršia, centrálna. Tam sme mali 
prednosť, právo prvého. No a platilo samozrejme 
základné dopravné pravidlo - pravidlo pravej ruky.  
Ale to už je minulosť. Obec má nové dopravné 
značenie a nie všetci občania sú s ním stotožnení. 
Pravdu povediac, aj nám sa niektoré osadenie značiek 
nepáči, ale na vysvetlenie: dopravné značenie si 
nevymysleli ani starosta, ani poslanci. Pripravoval ho 
odborník, dopravný inžinier a pripravoval ho podľa 
zákona - dopravného. Čiže, ak niekto rieši, že veď to 
nedáva logiku, nuž, niekedy naozaj zákony nedávajú 
logiku, v tom je ten paradox života. Ale dá sa 
namietať, pripomienkovať, protestovať - u tvorcov 
zákona, čiže na Úrade vlády. Ďalšia stránka veci je tá, 
že niektorým osadeným značkám rozumieme veľmi 
dobre, ale nedodržujeme ich, lebo to nie je pre nás 
pohodlné. Ku príkladu, taký zákaz státia. Po 
niektorých uliciach vo Vavrečke je problém prejsť 

Bežné príjmy  1 248 326,00€

9. Záver.  

3/ Uzatvorenie memoranda o spolupráci s mestom 
Žilina v rámci kandidatúry na Európske Hlavné 
Mesto Kultúry.

Vlastné príjmy ZŠ 30 000,00€

výdavky ZŠ  589 375,00€
výdavky Lienka SMŠ 77 000,00€
Kapitálové výdavky 345  931,00€

- kedy sa začnú práce na opláštení multifunkčného 
ihriska. Starosta informoval, zmluva je podpísaná, 
prebehla kontrola verejného obstarávania a práce 
začneme v roku 2022.

4/ Spoluúčasť obce vo výške 5% na rekonštrukciu 
pódia v kultúrnom dome v rámci výzvy na podporu 
udržateľnosti  a odolnosti kultúrnych inštitúcií.

Príjmy celkom 1 546 148,00€
Bežné výdavky 1 200 217,00€                        

8. Uznesenie  
Uznesenie obecného zastupiteľstva č. 6/2021

Výdavky celkom 1 546 148,00€

2/ Rozpočtové opatrenie č.4/2021 v zmysle 
ustanovenia § 14 odst.2 zákona 583/2004 Z.z. o 
rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o 
zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov.

B. Neschvaľuje:

D/ Určuje
1/ Zapisovateľku Máriu Pavlákovú a overovateľov 
zápisnice: Ing. Miroslav Rentka a Peter Trabalka.
E/ Poveruje:

1/ Žiadosť Mgr. Oľgy Bednárikovej, Vavrečka č.99 o 
odkúpenie parcely  E-KN  8113/1.   

Príjmové finančné operácie 247 382,00€

Výdavkové  finančné operácie 0,00€

C. Berie na vedomie: 
1/ Informácie poskytnuté v bode rôzne. 

1/ Starostu obce Petra Kružela  s podpisom 
Memoranda o spolupráci pri príprave a realizácii 
projektu Žilina Beskydy 2026 v rámci výzvy 
Európske hlavné mesto kultúry 2026 v Slovenskej 
republike.

z toho výdavky obec  533 842,00€

A. Schvaľuje:
1/ Program na rokovanie Obecného zastupiteľstva.

Kapitálové príjmy 20440,00€

Na záver starosta obce Peter Kružel poďakoval 
všetkým prítomným za účasť.
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- informoval o ukončení sezóny vo futbale

- doplniť kamery na výstupe každej ulice z obce, 
nakoľko sa znečisťuje odpadom okolie hlavnej cesty 
520/II

Interpelácie poslancov:

- navrhol, či by sa nenašli priestory na zriadenie pošty 
v obci. Na to reagoval starosta, pošty sa v niektorých 
obciach rušia a robia opatrenia na zníženie nákladov

Poslankyňa Bc. Alena Hvoľková:
-  kedy uskutočníme výmenu dverí a opravu schodov 
v Dome smútku. Starosta informoval, že to presu-
nieme do rozpočtu na  rok 2022
- navrhla do rozpočtu obce naplánovať na rok 2022  
z hľadiska bezpečnosti chodník pri hlavnej ceste od 
súpisného čísla  260  - 380   

- na cintoríne nemáme miesto na urnový háj, 
v budúcnosti sa k uvedenej téme vrátime
- lipy na cintoríne opíliť. Starosta informoval, že 
opílenie sa koná každý rok a budeme to aj tento rok, 
ale až po opadnutí lístia.

Poslankyňa  Bc. Mária Bucová:
-  na cintoríne sme zasadili lipy a budúci rok chce 
pokračovať v sadení stromov a to 2 gaštany
- z dôvodu zlého prístupu pri kosení verejnej zelene 
na brehu pri p. Matkulčíkovej, navrhuje položiť fóliu 
a popínavé rastliny.

Poslanec Adam Čiernik:

- zahrnúť do rozpočtu na rok 2022 pokračovanie 
chodníka od kostola po Františka Sklarčíka.

Poslanec Ing. Miroslav Rentka:
- vysypanie chodníka  makadamom pri Miroslavovi 
Trabalkovi

- uverejniť do „Vavrečníka“ oznam parkovania 
vozidiel po ukončení dopravného značenia.

Poslanec Peter Trabalka:
- navrhol pri predaji pozemkov, ktoré vlastní obec, 
uvažovať najskôr o zámene pozemkov.

Poslanec Marián Kasan:
- kedy sa bude realizovať parkovisko pred kultúrnym 
domom. Starosta informoval, že zmluva s pôdo-
hospodárskou platobnou agentúrou o poskytnutí 
NFP je podpísaná, s realizáciou začneme v roku 
2022.

- umiestniť sieťovú zábranu pri starom zbúranisku 
mosta na Starom mlyne

Poslanec Ing. Jozef  Sklarčík:

7. Rôzne

za: 7- Adam Čiernik, Ing. Mária Bucová , Bc. Alena 
Hvoľková,  Marián Kasan, Ing. Miroslav Rentka, Ing. 
Jozef  Sklarčík, Peter Trabalka.

- informoval poslancov o prijatí NFP z envirofondu 
vo výške 4 709,15 EUR na projekt „ Zhodnocovanie 
BRO odpadu obce Vavrečka „na nákup štiepkovača, 
veľkoobjemových kompostérov a veľkoobjemových 
kontajnerov na kuchynský odpad.

- predložil cenovú ponuku na vypracovanie pasportu 
miestnych komunikácií, ktorá zahŕňa spracovanie 
údajov pre miestne komunikácie, pre chodníky 
a spracovanie do tlačovej formy. Po diskusii poslanci 
navrhli prizvať zástupcov firmy, aby podali 
podrobnejšie informácie.

 Starosta informoval:

 Starosta informoval o zámere mesta Žilina, ktoré 
sa pripravuje do súťaže o titul Európske hlavné 
mesto kultúry 2026 v Slovenskej republike a za týmto 
účelom zostavilo projektový tím. Mesto Žilina 
sa rozhodlo kandidovať na titul hlavné mesto   
kultúry s partnerskými mestami Bielsko-Biala 
a Frýdek-Místek a zapojiť cezhraničný región pod 
značkou Žilina Beskydy 2026. Mesto Žilina ponúklo 
obci možnosť stať sa partnerom na základe memo-
randa o spolupráci. Návrh memoranda o spolupráci 
je prílohou zápisnice. Poslanci nemali pripomienky.

- predvianočné posedenie s dôchodcami pravde-
podobne sa neuskutoční, nakoľko situácia v rámci 
pandémie sa zhoršuje, plánujeme ju uskutočniť ako 
minulý rok, „Mikuláš na koči“.

Hlasovanie poslancov OZ zo 7 prítomných 
poslancov:

- ďalej informoval, že je výzva na rekonštrukciu 
pódia v kultúrnom dome, kde je spoluúčasť obce 
5%. Je vypracovaný výkaz výmer a pracuje sa na 
vypracovaní žiadosti. Poslanci nemali pripomienky.

- v rámci zimnej údržby plánujeme dokúpenie 
nádoby na posyp

6. Memorandum o spolupráci

- v rámci pozemkových úprav v lokalite Rakytiny  
prebieha prieskum záujmu vlastníkov pozemkov                                

     

- v rámci výzvy na zníženie energetických náročností 
verejných budov sme požiadali o dotáciu /NFP/ na  
dva projekty a to „ Obnova kultúrneho domu a  
„Obnova školského klubu “.

Hlasovanie poslancov OZ zo 7 prítomných 
poslancov:
za:  Adam Čiernik, Ing. Mária Bucová , Bc. Alena 
Hvoľková,  Marián Kasan, Ing. Miroslav Rentka, Ing. 
Jozef  Sklarčík, Peter Trabalka. 

Dodrežiavam, dodržiavaš, dodržiavame...
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udržateľnosti  a odolnosti kultúrnych inštitúcií.
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Na záver starosta obce Peter Kružel poďakoval 
všetkým prítomným za účasť.
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 Alebo lepšie povedané - s otvoreným 
srdcom, tak vidí veci, ktoré sú pre niektorých 
neviditeľné. V tom je poézia života. Niekto 
vidí po svojom, teda moje, svoje. Niekto vidí 
aj po tvojom, čiže moje, tvoje, lebo teba mám 
rád. A sú aj ľudia (taká zvláštna rasa), ktorí 
vidia aj po našom, po jeho, po ich, teda vidia 
veci, ktoré sú prospešné a dobré aj pre iných. 
Aby som to vysvetlila, sú to ľudia, ktorí 
sa sami od seba rozhodnú urobiť niečo pros-
pešné pre všetkých. Len tak, lebo sa im chce. 
Jakubovi Kasanovi (Petrovmu) sa chcelo 
upratať, vysekať, pokosiť plochu pri Kríži 
na Starom mlyne a aj lavičky osadiť. Kedysi 
tu stál mlyn, ktorý mlel múku pre Vavrečku. 
Postavený bol na potoku, ktorý odjakživa delí 

Stromy tu boli odjakživa. Skôr než my. Nie tie 
umelo dovezené, ale tie naše, v súlade s 
podnebím, s krajinou,  zverinou. Majú svoju 
nezastupiteľnú funkciu v kolobehu prírody. 
Niekto to dokonale naprogramoval, lebo 
absolútne vie, čo je pre svet dobré. A potom 
sme tu my, čo si myslíme,  (teda poniektorí), 
že tomu rozumieme. A pílime to, čo by sme 
mali polievať, klčujeme tam, kde by sme mali 
vysádzať, staviame to, čo nám nie je treba a 
platíme za to, čo nemá žiadnu hodnotu. A,... a 
už radšej nič, veď viete, čo máme na mysli. 
Planéta zomiera, to je fakt.
     Práve preto je skvelé, že v našej obci 
máme aj ľudí, čo myslia správne a dopredu. A 
rozumejú, že bohatstvo zeme nie je naveky a 
navždy. Poslankyňa Majka Bucová navrhla 
výsadbu nových líp na cintoríne. A aj celú 
akciu zorganizovala. Sadenice lipy veľkolistej 
boli dovezené zo záhradníctva v Šamoríne, 
spolu s deťmi zo základnej školy, pani 
učiteľkami a starostom boli vysadené v 
zadnej časti  cintorína pod vedením 
odborného garanta v oblasti záhradníctva, 
Ferka Holuba. Vydarená akcia, lebo splnila 
niekoľko cieľov. Ekologický, ochranársky, 
výchovný, vedomostný. Výuka detí cez 
teóriu nejde vždy hladko, ale tá istá výuka v 
praxi - radosť pozerať! A vraj sadiť sa ešte 
bude. Aj gaštany dostanú v našej obci zelenú. 
Aby bolo čo v budúcnosti dýchať a 
obdivovať. Tak nech rastú, nie pre hnev, ale 
pre život! (i.h.)

K E Ď  C H O D Í 
človek s otvorenými očami

- výška DzN pre rok 2022 zostáva nezmenená

b) občanov, ktorí pracujú v zahraničí (do 31.1.2022 priniesť 
pracovnú zmluvu)

- 50% úľava na poplatku platí pre: 

V obci pribudli nové lipy...

V OBCI PRIBUDLI  NOVÉ LIPY

- Výška poplatku za osobu/rok – 22,50 eur

a) študentov, ktorí sú na internáte (do 31.1.2022 priniesť 
potvrdenie zo školy)

Splatnosť poplatkov je určená po doručení výmeru 
do domácnosti.   

Splatnosť poplatkov je po doručení výmeru do domácnosti.

     Pred pár rokmi sme už vo Vavrečníku spomínali, že keby 
Vavrečka nebola Vavrečkou, mohla by sa volať aj Lipová 
dedina, alebo Lipovica, alebo, ... nejako lipovo. Každá obec vo 
svojom  názve odzrkadľuje nejaký fakt, prečo má také meno. 
Naša Vavrečka je pomenovaná podľa baču Vavreka, ale mohla 
by aj byť Lipovica, lebo v obci máme vysadených takmer 60 
líp, a to som počítala iba stromy, ktoré majú už naejaký ten 
obvod, čiže žiadne mládniky. Dokonca ich máme pekne 
zoradené v radoch, jeden priamo v centre obce okolo potoka, 
čo je vlastne typický, poznávací  znak Vavrečky. Pokračuje nad 
kostolom, okolo potoka až na Vyšný koniec. Ďalšie lipy sú na 
cintoríne, popri družstevnej ceste a myslím, že keby boli 
vysadené okolo Kapličkového potoka miesto tých topoľov, 
nebola by búrka pred pár rokmi toľko škody na koryte potoka 
narobila. Lipa je totiž vzácny strom. Drevo pre umelcov, 
vzhľad pre maliarov, raj pre milovníkov prírody, veď 
vynikajúci čaj, vôňa, tieň a med a množstvo ďalších bonusov, 
ktoré berieme ako samozrejmosť. Nenadarmo je to strom 
Slovanov. Silný, pozývajúci, ponúkajúci... Naši dedovia boli 
múdrejší, vedeli. Súčasný človek je tvor zvláštny, najvzácnejšie 
dary máme zadarmo, ale my nevidíme, necítime, radšej 
vypílime, aby sme mohli vydláždiť a postaviť a tešiť sa z 
betónu. Aby nám náhodou popadané lístie nekazilo vzhľad. 

c) občanov, ktorí sú držitelia ZŤP (občania, ktorí majú 
preukaz ZŤP od roku 2021, je potrebné dokladovať ho na 
OcÚ) 

Daň z nehnuteľnosti 2022

- ak občan počas roka 2021 nadobudol alebo predal svoju 
nehnuteľnosť, je nutné prísť vo vlastnom záujme nahlásiť 
uvedenú zmenu na OcÚ do 31.1.2022

INFORMÁCIE
pre občanov

Poplatky Komunálny odpad v roku 2022.

foto: po rekonštrukcii

foto: kuchyňa po rekonštrukcii

- Výstavba dažďovej kanalizácie pri Starom 
mlyne - 24 390 eur, vlastné zdroje.

- Dopravné značenie v obci - 20 000 eur, 
vlastné zdroje

akcie obce 2021

- Zhodnocovanie biologicky rozložiteľného 
odpadu, nákup kompostérov, kontajnerov, 
drvič konárov - 4 957 eur. Dotácia činila 
4709 eur, obec doplácala z vlastných zdrojov 
248 eur.

- Prístavba šatní TJ -  42 330 eur. Dotácia zo 
Slovenského futbalového zväzu bola 15 000 
eur, zvyšných 27 330 vlastné zdroje.

osobným autom. A pripomínam, že ulice sú 
dostatočne široké,  vybudované pre 
bezpečný prechod aj prejazd. Po každej 
strane odparkované automobily. Keď sa 
nedá, tak sa nedá, ale vo veľa prípadoch dvor 
ako letisko, zelená trávička, záhončeky, 
výsadby pre okrasu a štyri automobily 
z rodiny odparkované na ulici. Žiadna 
tolerancia a ohľad. Keď môže on, tak aj ja. 
A potom príde sneh a nedá sa bezpečne 
odhŕňať komunikácia. Šofér v traktore vždy 
tŕpne, aby nepoškodil nejakého motorového 
tátoša, tak sa učí slalom s radlicou pomedzi 
odparkované autá. A mnoho ďalších situácií, 
ktoré by pri lepšej ohľaduplnosti vo 
Vavrečke nevznikli. Tak sa zamyslime: „ 
Som tu len ja, či bývam v husto osídlenej 
obci, teda býva aj on! Alebo sa vidím na 
Kamčatke, kde ani vtáčika – letáčika 
nechyrovať?“ Tak si poprajme vzájomnú 
ohľaduplnosť, veď každý z nás sa 
dennodenne dostáva do situácie, keď ju 
potrebuje.   (i.h.)

INVESTIČNÉ

- Rekonštrukcia chodníka pri rodinných 
domoch Bugan až Pjentek - 13 000 eur, 
vlastné zdroje.

- Rekonštrukcia chodníka v Obecnom parku 
- 16 000 eur, vlastné zdroje.

- Nákup kompostérov do domácností - 15 
500 eur, vlastné zdroje.

Ferko Holub a Majka Bucová mali veľa pomocníkov.           Keď sa meria hĺbka jamky.
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foto: kuchyňa po rekonštrukcii
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INVESTIČNÉ
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Ferko Holub a Majka Bucová mali veľa pomocníkov.           Keď sa meria hĺbka jamky.
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kedysi prišiel o život gazda Hrkeľ, keď sa mu na 
voze splašili kone. Jeho deti tu na večnú pamiatku 
postavili kríž, ktorý stojí dodnes. Odjakživa, keď 
bola funkčná stará cesta, vítal alebo vyprevádzal 
okoloidúcich. Keby vedel rozprávať, určite by 
sme sa podozvedali množstvo zaujímavostí o 
našich predkoch, o ich radostiach, starostiach, o 
chlebe každodennom, ktorý jedli. Je preto 
chvályhodné, že Jakub toto zaujímavé miesto 
zviditeľnil, aby sme si mohli spomenúť, 
porozmýšľať, pomodliť, oddýchnuť. Aby sme si 
uvedomili, že niekto, kto tu bol pred nami, tiež 
budoval, cestoval, sadil, miloval. Zaslúži si, aby 
sme spomínali a pamätali. Veď ten kto nepozná 
minulosť, nezaslúži si budúcnosť...

chodníkov na cintoríne

 

 Ešte v roku 2019 na jednom zo stretnutí klubu 
dôchodcov, pred Sviatkom všetkých svätých 
vznikol návrh, či by nebolo dobré, aby si 
dôchodcovia z klubu zobrali na starosť čistotu 
uličiek na miestnom cintoríne. Na chodníkoch, 
ktoré sú vyložené betónovou dlažbou, sa 
v špárach veľmi rýchlo uchytí tráva, mach a iné 
rastlinstvo, ktoré kazia pekný vzhľad chodníkov. 
Takže rok 2019 bol prvým rokom, kedy  Klub 
dôchodcov  vyčistil všetky cintorínové chodníky. 
A veru dvadsať  dôchodcov poctivo odpracovalo 
skoro tri hodiny, kým sme všetky chodníky ako-
tak dali do poriadku. Dobrý dojem z užitočnej 
práce nepokazili ani všetečné otázky niektorých 
našich spoluobčanov, ako napríklad citujem: „Pre 
koho to robíte? Čo ste za to dostali? A podobne.“ 
Nuž ale aj takí sme ľudia. V roku 2020, nám 
CORONA a následné tvrdé protiepidemio-
logické opatrenia nedovolili v našom predsavzatí  
očistiť chodníky. Takže sme to museli nechať až 
na 2021. Lenže tento rok bola situácia skoro 
podobná tej minuloročnej. Ale nakoniec sa 
podarilo nájsť vhodný termín a tak sme sa 
11. novembra zišli desiati z Klubu dôchodcov 
a s patričným náradím sme sa pustili do práce. Po 
štyroch hodinách usilovného škrabania, 
vytrhávania buriny a zametania sme skon-
štatovali, že máme čistý cintorín. Nakoniec mi 
nedá, aby som nevymenoval tých desiatich, ktorí 
sa zúčastnili brigády : Janoľová Klema, Huráková 
Mária, Holubová Mária, Holubová Hanka, 
Maťugová Hanka, Banasová Anna, Sečová 
Angela, Strháková Božena, Hajdučík Ján, Seč 
Vladimír. Všetkým by som chcel ešte raz touto 
cestou úprimne poďakovať.   (Ing. V. Seč)

nie je samozrejmosť
     Každý z nás má nejaký svoj domov. Alebo by mal mať. 
Viacerí si ani neuvedomujeme aká je to vzácnosť a dar, 
mať vlastný domov, kam patrím. Som jeho súčasťou, 
nemusím sa pýtať, prečo tu patrím, je to každému jasné, 
že som súčasť tejto rodiny, viem, že sa môžem o rodinu 
v akýchkoľvek radostiach aj starostiach oprieť.  Berieme 
to ako samozrejmosť. Ale nie všetci. Sú medzi nami 
ľudia, ktorí sú odkázaní na iný, detský domov. Takýto 
domov sa nachádza v Istebnom, majú aj svoju pobočku  
v Dolnom Kubíne. Momentálne sa tam nachádza 25 detí. 
V minulosti naša obec spolupracovala s vedením tohoto 
domova a vždy pomáhala finančne aj formou balíčkov 
a hračiek pre deti. A hlavne, vždy pred Vianocami 
do autobusu nastúpili naše deti aby strávili popoludnie 
s obyvateľmi Detského domova pri kultúrnom 
programe. V tomto roku sa ozvala riaditeľka Detského 
domova ako prvá. Poprosila, či by sme nepomohli -  vraj 
oplotenie zlyhalo, bránička zhrdzavela... Kadekto 
a kadečo sa prechádza po záhrade. A tak naša obec 
pomohla. Nová bránička zabezpečí, že deti nepohryzie 
cudzí pes. Nie je to veľa, ale ak je to začiatok po

VLASTNÝ DOMOV

moci pre Detský domov, sme na dobrej ceste.  (m.k. a i.h.)

 
 Dobrá služba donášky dreva na vykurovanie 
pokračovala aj v tomto roku. Darované, nakálané drevo 
poputovalo do rodín, ktoré to najviac potrebujú, lebo 
majú nedostatok sily, nedostatok peňazí, nedostatok 
pomoci. Drevo daroval Rudo Ďurana a ochotná partia 
chlapov drevo pripravila a dodala tam, kde bolo treba. 
Nielen vo Vavrečke, ale aj v Zubrohlave, Oravskej Lesnej, 
v Ústí.  Pracovné poobedia s kálaním a pílením dreva 
zorganizoval Šimon Hurák, Vamex a chlapi - 
dobrovoľníci. Sú to nielen dobrovoľníci, ale aj 
dobroparťáci, lebo náladička bola pri úprave dreva 
naozaj dobrá, taká predvianočná. A to je super, keď 
sa priateľstvo, sociálne cítenie a ochota pomôcť stretnú 
v jednej partii. Chvályhodné. Všetci obdarovaní úprimne 
ďakujú...   (i.h. a m.k.)

POĎAKOVANIE

chotáre Ťapešova a Vavrečky. Tu sa kľukatila aj stará cesta 
a most, ktorý spájal Vavrečku s cestou na Príslop. Na 
konci vojny ho zlikvidovali pred Rusmi ustupujúci Nemci. 
Zostalo tu z neho kamenné torzo. Tu, na týchto miestach 

Kríž a most pri starom mlyne. 

Filip Protuš

Narodili sa

Lukáš Stolárik

Opustili nás

Nataša Mária Kasanová

Eliáš Košút

Spoločenská  kronika

Marián Kasan

Martin Pauko

Samuel Jaššo

Samuel Bednárik

Adam Pikoš

Matias Rajnoha

Stela Kurtulíková

Zosobášili sa
PhD. Mária Buganová a PaedDr. Štefan 
Petrík
Jana Branická a Ing. Martin Žofaj
Michal Hrubjak a Žaneta Letoštiaková

Jakub Kasan
Karol Hurák
Richard Košút
Jozef  Durdík
Milan Puvák

SPOMIENKA
 13. október 2021, toto je ten smutný dátum, 
kedy nás opustil člen nášho Klubu dôchodcov 
Karol Hurák. Úprimne sa priznávam, že mi je 
ťažké písať vo chvíli, keď si spomeniem na náš 
posledný telefonický rozhovor, ktorý sa usku-
točnil týždeň pred jeho úmrtím. Ja netušiac, že je 
v nemocnici som mu telefonoval o našom 
nastávajúcom stretnutí a on ma hneď prerušil 
strohým oznámením že je v nemocnici a idú mu 
robiť bajpasy. Tak som mu poprial skoré 
uzdravenie a rýchly návrat domov. Žiaľ, už 
nedošiel. Smrť si nemilosrdne zobrala človeka, 
ktorý po celý život šíril okolo seba úsmev, dobrú 
náladu a optimizmus. Takého ho poznali 
v zamestnaní v Tesle Orava, v škole vo Vavrečke 
a nakoniec aj my v dôchodcovskej organizácii. Bol 
známy svojim niekedy až „štipľavým“ humorom, 
ale každý, kto ho poznal, vždy  rýchlo pochopil, že 

na Karola
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43 krabičiek plných lásky, ktoré boli naplnené rôznymi 
potrebnými vecičkami a sladkosťami. Tieto krabičky, 
v ktorých okrem maličkostí bolo aj kúsok srdiečka 
putovali do DDS v Námestove a do komunitného centra 
pre osamelé mamičky. Sme radi, že sme mohli vyčariť 
úsmev ľuďom, ktorí to najviac potrebujú. V mene našej 
Materskej školy by sme sa chceli poďakovať všetkým 
rodičom, ktorí sa zapojili do projektu „Koľko lásky 
sa zmestí do krabice od topánok“. Ďakujeme!

Najkrajšia vtáčia búdka
     Týmto spôsobom sme sa rozhodli pomôcť vtáčikom 
v zime, aby mali kde prezimovať a občas ich aj prikr-
movať, aby sa im v zime lepšie žilo. Okrem toho, že ich 
deti celý týždeň poznávali, bola vyhlásená súťaž 
o vytvorenie najkrajšej vtáčej búdky. Úlohou detí bolo 
vyrobiť doma s pomocou rodičov, starých rodičov, 
susedov, kamarátov vtáčiu búdku. Deti doniesli nádherné 
vtáčie búdky, ktoré sa páčili celej škôlke a veru aj našim 
malým kamarátom vtáčikom. 15 vtáčich búdok sme 
rozvešali po celom školskom dvore a nasypali im potravu 
a veruže na druhý deň sme zistili, že sa tam vtáčikom 
veľmi páči a aj im veľmi chutí. Pravidelne im chodíme 
sypať potravu a pozorovať ich. Ďakujeme všetkým, čo 
sa zúčastnili a pomohli vtáčikom lepšie prezimovať 
a skrášliť nám náš školský dvor. No a babka pečie, varí, spolu sa nám dobre darí.

 Z iniciatívy Slovenského výboru Svetovej 
organizácie pre predškolskú výchovu (SV 
OMEP) vznikla myšlienka usporiadať Deň 
materských škôl 4. novembra na Slovensku. 
Tento deň je významný nielen pre materské školy, 
ale aj pre náš štát.  Deti všetkých našich tried 
sa na tento deň super pripravili. Naša škôlka 
sa rozozvučala hudbou, piesňami, tancom 
a veselou zábavou. Deti spoločne s p. učiteľkami 
namaľovali svoj plagát, a tak prejavili radosť 
z tohto super dňa. Každé dieťa bolo odmenené 
odznakom s logom.

Ježiško, starkým zdravie daj a každý deň im požehnaj.

K práci privyká ma dedko, naučí ma robiť všetko.

Biela pastelka – pomáhame 
s radosťou

Deň materských škôl

 Naša materská škola sa aj tento rok zapojila 
do verejnej zbierky Biela pastelka na podporu 
ľudí so zrakovým post ihnutím. Vďaka 
vyzbieraným finančným prostriedkom môžeme 
podporiť a skvalitniť život ľuďom s hen-
dikepom. Neľahký život nevidiacich a slabo-
zrakých ľudí sme sa snažili priblížiť aj našim 
deťom v materskej škole, a tým u nich rozvíjať 
empatické cítenie a podporovať ich v snahe 
pomôcť ľuďom so znevýhodnením. Deti si 
mohli vyskúšať situácie, kde im ich zrak nebol 
úplne k dispozícii, a tak ľahšie pochopili, aký 
dôležitý je zrak pre naše fungovanie v každo-
dennom živote. Ďakujeme všetkým darcom, 
ktorí prispeli svojimi finančnými prostriedkami. 
Všetky tieto prostriedky budú odovzdané 
organizácii Únia nevidiacich a slabozrakých 
Slovenska.

Mám ja babku, mám i dedka, som ich vnúčik, radosť 
veľká.

A čo zaželať našej škôlke? Veselé, spokojné  a usmievavé 
deti, ktoré v nej denne zažívajú pekné chvíle.

Mesiac úcty k starším

 S príchodom jesenných dní, keď príroda žiari 
najkrajšími farbami, prichádza október, mesiac 
úcty k starším. Stalo sa už milou tradíciou, že sme 
pre starkých pri príležitosti tohto sviatku 
uskutočnili v našej škôlke krátku besiedku plnú 
básni či piesní. Avšak situácia nám takéto 
podujatie opäť nedovolila umožniť, a preto sme 
si pre Vás spolu s detičkami pripravili aspoň 
takéto malé prekvapenie v podobe krásnej fotky, 
ako Vás vaše vnúčatá veľmi ľúbia  a malý darček, 
ktorý pre vás MŠ vyrobila. Ďakujeme Vám!

MATERSKÁ ŠKOLA

Karol je človek, ktorý rád rozdáva dobrú náladu. Mal 
prirodzenú charizmu a tak nečudo, že si rýchlo podmanil 
ľudí okolo seba. Tak sa stal aj v našom klube obľúbeným 
a spoločenským kolegom.
 Na smútočný veniec sme Ti dali napísať: „Budeš nám 
chýbať Karol“ a myslíme to úprimne, lenže už  sa nič nedá 
zmeniť. Len Ti naposledy poďakovať za všetko, čím si 
nás v klube dôchodcov vždy rozveseľoval. Česť Tvojej 
pamiatke !   (Ing. V.Seč)

Vianočná rozprávka
 Je ako živá, všetko v tej rozprávke ozajstné býva, je 
pesnička, ktorá vystihuje našu materskú školu za posledné 
obdobie. Pomocou zážitkových aktivít, ktoré deti mali 
možnosť od začiatku školského roka zažiť, sa preniesli do 
rozprávky, kde je dôležité spolupracovať, pomáhať si. 
Dobrosrdečnosť detí sme mohli vidieť pri príprave 
darčekov pre dedkov a babky, v zapojení sa materskej 
školy do verejnej zbierky Biela pastelka, ale tiež pri výrobe 
vtáčich búdok. Návšteva Mikuláša, pečenie vianočných 
medovníčkov, ich zdobenie a podelenie sa s kamarátom, 
zdobenie stromčeka, či varenie detského punču, vniesla 
do našich tried predvianočnú atmosféru, ktorá nám 
pomohla sa viacej zblížiť a vážiť si to, čo máme. Deti si 
s padajúcim snehom spríjemňovali čas na školskom 
dvore, sánkovačkou či stavaním snehuliaka. 
   Prajeme krásne a požehnané sviatky.

Mikuláš v našej materskej škole

     December je pre všetkých, ale hlavne pre deti 
najkrajším mesiacom v roku. Ani v jednom 
mesiaci nás nečaká toľko prekvapení a radostí a 
preto tak, ako aj po iné roky, aj tento rok deti 
nedočkavo očakávali príchod Mikuláša. Celý 
týždeň sa spolu s pani učiteľkami deti 
pripravovali na jeho návštevu. Nachystali si pre 
neho pesničky, básničky a ozdobili si škôlku 
vianočnými ozdobami. Do našej škôlky Mikuláš 
zavítal dňa 6.12.2021 a neverili by ste, ale neprišiel 
sám. Na pomoc so sebou si priviedol čertov a 
anjela, ktorí deťom rozžiarili očká ale tiež aj 
vniesli menší strach. Mikuláš svojím príchodom 
do našej materskej školy nám pomohol vytvoriť 
dobrú náladu, ale tiež i predvianočnú atmosféru. 
Na záver sa s deťmi rozlúčil balíčkami, plnými 
sladkostí a deti sa už teraz tešia, keď budúci rok 
opäť zavíta.

Koľko lásky sa zmestí do krabice 
od topánok

 Naša materská škola sa zapojila do projektu, 
ktorý bol zameraný na pomoc ľudom. 
Spoločnými silami sa nám podarilo vyzbierať Vianočná rozprávka

Mikuláš

Koľko lásky sa zmestí...

Búdky pre vtáčiky
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Hasiči v našej škôlke

jablkový nápoj a všelijaké iné dobroty, ktoré sme všetci 
spoločne ochutnali. Ďakujeme za jabĺčkový deň.  

ZÁKLADNÁ 
ŠKOLA

 V utorok 21. septembra zavítala pred našou škôlkou 
milá návšteva. Otecko Michal Hrkeľ, ktorý pracuje ako 
dobrovoľný hasič, nám zavolal, že okolo našej škôlky 
pôjdu hasičské autá. A veru bola to pravda. Rýchlo sme si 
obliekli bundičky, kabátiky a čiapočky a len tak v pa-
pučkách sme vybehli von. Skoro nám oči vypadli, aké 
prekvapenie nás čakalo. Bolo to niečo neuveriteľné, toľko 
hasičov pokope a tých hasičských áut. Deti mali 
neskutočný zážitok. Mohli si vyskúšať ako sa sedí 
v ozajstnom hasičskom aute a mohli si vyskúšať aj 
hasičskú prilbu. Na otázku: Čím chcete byť? Samozrejme 
deti odpovedali, hasičom. Ďakujeme za super zážitok.

 Hoci sa  kalendárny rok pomaly končí, ten náš školský 
sa blíži k svojej polovici. Napriek zlej epidemickej situácii, 
kvôli ktorej boli už všetky triedy v karanténe, sme toho 
stihli naozaj veľa. Zapojili sme sa do dvoch nových 
projektov: FinQ - projekt Nadácie Slovenskej sporiteľne 
zameraný na finančnú gramotnosť žiakov a projekt Viem, 
čo zjem – na podporu zdravého stravovania a výživy. 
Nepoľavili sme ani vo výtvarných a literárnych súťažiach, 
kde bolo zaslaných veľa prác. Úspešní žiaci školského kola 
Pytagoriády si zmerajú svoje sily v okresnom kole súťaže. 

Ako sa nám darí.  „Vyrazme do školy na bicykli, kolobežke alebo 
pešo“, motto celoslovenskej kampane, do ktorej 
sme sa zapojili aj my. Cesta do školy môže byť 
ekologická - na bicykli, kolobežke alebo jedno-
ducho pešo. Presvedčili sa o tom naši žiaci, ktorí 
toto motto dodržiavali najintenzívnejšie počas 
prvých dvoch týždňov. Vyučovanie bolo 
obohatené o nespočetné množstvo motivujúcich 
aktivít. Akcia bola odštartovaná spoločnou 
cyklojazdou po dedine. Bicykle sa stali súčasťou 
hodín matematiky, slovenského jazyka, výtvarnej 

Naďalej pokračujeme v napĺňaní našich hesiel 
„inovatívne a ekologicky“ a  „škola plná nápadov 
a nie odpadov“. Vybavenosť školy modernými 
technológiami sme opäť posilnili. Žiaci začali 
pracovať s interaktívnymi robotmi mTinyKit, 
interaktívnu tabuľu môžeme využívať už aj 
v exteriéri našej zážitkovej záhrady, do ktorej 
pribudnú ďalšie prvky. Dopravná výchova našich 
žiakov a detí materskej školy bude atraktívnejšia 
vďaka zakúpenému mobilnému dopravnému 
ihrisku. V januári bude spustená nová webová 
stránka materskej školy, ktorá bude súčasťou 
našej školskej  https://zsvavrecka.edupage.org/
Najväčším úspechom, ktorý sa podaril, je 
vybavenie finančných prostriedkov na havarijný 
stav viacúčelových ihrísk. Čo viac dodať. Takmer 
trojročné vynaložené úsilie stálo za to. Veľmi 
sa tešíme. Ďakujem rodičom za doterajšiu 
spoluprácu a prejavenú dôveru. Prajem všetkým 
hlavne veľa zdravia, načerpanie nových síl 
a energie, aby sme všetko, čo príde, naďalej 
úspešne zvládali.    ( Dana Serdelová)

Do školy na bicykli

vôní, tvorivosti a zábavy. Detičky ráno 
prichádzali do škôlky nielen s jabĺčkom v ruke, ale 
boli oblečené do farby jablka (červená, zelená a 
žltá). Naše šikovné mamičky, nám priniesli rôzne 
dobroty z jabĺk – koláčiky, jablkovú výživu, 

 21. októbra 2021 si deti vychutnávali dobrôtky z jabĺk. 
Aj takýto deň sme zažili v našej škôlke. Porozprávali sme 
sa o jabĺčku, aby sme nezabudli, prečo by sme toto chutné 
a zdravé ovocie mali konzumovať.  Tento deň bol plný 

Deň jablka

Mesiac úcty k starším.

Deň jablka.

Hasiči v škôlke.
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Deň jablka

Mesiac úcty k starším.

Deň jablka.

Hasiči v škôlke.
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Pomáhame aj my....
 Hodina deťom (lepší život pre deti), Biela pastelka 
(pomoc slabozrakým), Čokoláda pre misijné diela  
(sladkosť ktorá chutí a pomáha). Zbierky, ktoré 
vďaka pomoci nás všetkých zlepšujú životy tých, 
ktorí sa ocitli v neľahkej životnej situácii. Tento rok 
sme ich podporili finančným príspevkom v sume 
273,99 €. Aj kvapka tvorí oceán. Pomohli sme tým, 
ktorí to potrebujú. Akoukoľvek pomocou robíme 
náš svet naokolo krajším a lepším. Ďakujeme 
všetkým, ktorí sa zapojili a svoje srdiečko do 

pokladničiek vhodili. (d.s.)

s každým žiakom individuálne a používa pri tom tzv. 
umelú inteligenciu. Zjednodušene povedané: všíma 
si, kde robí žiak chyby a problémové slovíčka s ním 
následne precvičí viackrát. Aplikácia žiakom dokáže 
aj slovíčka prečítať, takže sa ľahšie naučia správnu 
výslovnosť. Tešíme sa, že učenie môže byť zábava. 
(d.s.)

Projekt Viem, čo zjem.
 Cieľom projektu, ktorý prebiehal od septembra 
do polovice novembra, bolo, aby sa žiaci naučili, čo je 
pre ich telo dôležité a stravovali sa pestro a zdravo. 

výchovy či informatiky. Do didaktických aktivít sa 
zapojili aj informatickí kamaráti na kolesách — 
Photoni. ž iaci zdolávali rôzne preká¦ ky, sú╘a¦ ili 
a neodradilo ich ani da¦ divé a chladné pođasie. 
Dozvedeli sa mnoho novÞch informácií o bezpeđnej 
jazde, pravidlách a starostlivosti o svojho kolesového 
kamaráta. Celá kampa⌂ bola ve→kolepo ukonđená 
spolođne s úspeŽnÞmi triatlonistami z Vavređky, ktorí 
pútavÞm spôsobom priblí¦ ili svoju váŽe⌂ k Žportu 
a bicyklovaniu. ž iaci s nimi strávili hodinu plnú 
pohybu, zábavy a dobrej nálady. š portovému klubu 
TT Vavređka patrí ve→ké Ľ AKUJEME. Prís╘ do 
Žkoly na vlastnÞch má nespođetné mno¦ stvo 
benefltov — od zlepŽovania svojho zdravia, a¦  po  
ochranu naŽej Z eme. My to u¦  vieme, preto 
nepo→avujeme! Priebeh celej akcie si mô¦ ete pozrie╘ 

vo videách.  (d.k.)

Po anglicky ľahšie.
 V tomto školskom roku využívame v rámci vyu-
čovania anglického jazyka obľúbenú aplikáciu 
WocaBee vo všetkých ročníkoch. Ku štvrtákom 
a tretiakom tak pribudli druháci aj prváci. WocaBee 
zlepšuje výučbu cudzieho jazyka, poplatok za 
aplikáciu na celý školský rok hradí škola. Táto 
inovatívna pomôcka výrazne pomáha žiakom 
s nadobúdaním slovnej zásoby, s učením sa slovíčok. 
Funguje online a na každom zariadení: počítač, tablet, 
mobil (netreba ju inštalovať). WocaBee pracuje 

 Vôňa ihličia, blikajúce svetielka, ozdoby, 
rozžiarený stromček, tancujúce víly s vločkami 
na oknách...To všetko dotvára v priestoroch našej 
školy nádhernú vianočnú atmosféru. Čas vzájomnej 
blízkosti a porozumenia, štedrosti, lásky a pokoja, je 
opäť tu. Triedy a chodby sa krásne zmenili a už 
pripomínajú vianočnú rozprávku. Na spoločnej 
výzdobe sa podieľali všetci. Žiaci vyzdobili stromček, 
vystrihovali vločky na okná, vytvárali krásne 
vianočné ozdôbky. Aktivitami postupne otvárajú 

Vianoce prichádzajú...

Žiaci 3.A a 4.A sa učili o hygiene potravín, potrebe 
poriadneho si očistenia svojho ovocia a zeleniny od 
rôznych chemikálií pred ich konzumáciou. Tiež 
sa „pozreli“ na spôsob skladovania potravín 
v chladničke. Počas tejto aktivity „ukladali“ do 
vlastnoručne vyrobenej chladničky potraviny 
a rozmýšľali, ktorú potravinu kam uložiť, aby 
vydržala čo najdlhšie. Projekt bol rozdelený do 
piatich tém. Téma Ovocie a zelenina bola žiakom 
blízka. Triedili jednotlivé plody na dovážané a na tie, 
ktoré sa dajú vypestovať na Slovensku. Téma 
Vyvážená strava žiakov upozornila na potrebu jesť 
rozmanito a výživne. Žiaci preskúmali svoje desiaty 
a zhodnotili, čo ich desiata obsahuje, naučili sa 
o bielkovinách, tukoch a sacharidoch. Téma Zlé 
stravovanie upozornila na možné riziká, čo sa môže 
stať s naším telom po konzumácii kontaminovaných 
jedál. Piatou témou bol Pitný režim, kde sa žiaci 
oboznámili s pojmami hydratácia i dehydratácia. 
Každý zistil, koľko vody má vypiť počas dňa 
v prepočte na svoju hmotnosť. Posledná téma 
s názvom Energia aktívne zapojila žiakov do cvičení, 
do „vybitia“ svojej energie a dopĺňania tekutín po 

náročných aktivitách v škole. (a.m.)                                                                                                                          

okienka v triednych adventných kalendároch, kým 
neprídu najkrajšie sviatky v roku. Do darčekov 
nezabudli zabaliť želanie: „Každý deň budú vraj 

Vianoce...“ (d.s)                                                                                                   

Krásny úspech
     V literárnej súťaži Voda pre život 
– život pre vodu zabojovalo 485 
žiakov z 235 škôl.
Ella Kurtulíková zo 4.A získala 
vzácne 3. miesto s básňou Vzácny 
poklad-voda. Z úspechu našej 
talentovanej žiačky, ktorú pripra-
vovala tr iedna pani učiteľka, 
s a  v e ľ m i  t e š í m e  a  s r d e č n e 
blahoželáme. Túto celoslovenskú 
literárnu súťaž každoročne orga-
nizuje mesto Trstená. Jej cieľom je 
motivovať a aktivizovať žiakov 
prostredníctvom vlastnej literárnej 
tvorby, vyjadriť vzťah a postoj 
k životnému prostrediu, cieľa-
vedome pestovať u žiakov kritický 
a aktívny postoj k prírode, k vode 

a k o  c e n n e j  p r í r o d n i n e .  D o  s ú ť a ž e 
sa zapojili žiačky 3.A triedy - Michaela Trojáková, 
Ema Stašáková, Karolína Pjentková a žiačky 4.A 
triedy - Karmen Stašáková, Sarah Graňáková a Ella 
Kurtulíková. Svoje nápady plné fantázie „dali na 
papier“ a vytvorili originálne básne. Ella svojou 
poetickou tvorbou natoľko zaujala porotu, že bola 
spomedzi veľkého počtu žiakov vysoko ocenená. 
Téme vody je úzko spojená aj s myšlienkami Zelenej 
školy. Teší nás, že naši žiaci aj takýmto spôsobom 
apelujú na jej dôležitosť a nenahraditeľnosť 
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trička, tašky a pera. Striedanie aktivít, zaujímavosti zo 
sveta prírody, pútavé rozprávanie i samotné darčeky, 
ktoré boli súčasťou tohto podnetného workshopu, 
naplnili naše očakávania vzdelávať sa prakticky a 
tvorivo. (d.k.)                                                                                                                                                      

Tvorivé dopoludnie s Enviro 
workshopom  
 Zapojili sme sa do environmentálneho projektu 
Žilinskej univerzity zameraného na rozvoj 
prírodovedných zručností. Enviro workshop z tohto 
p r o j e k t u  r e a l i z ova n ý  f o r m o u 
podobnou blokovému vyučovaniu, 
pr in ieso l  ž iakom veľa  enviro-
mentálnych aktivít. Vzdelávacie 
dopoludnie sa uskutočnilo dňa 21.10. 
v 2.A triede. Bolo prispôsobené 
žiakom tejto vekovej kategórie, aby 
pochopili aj náročnejšie témy ako 
Územná ochrana, Druhová ochrana, či 
Stráž prírody. Druháci sa dozvedeli 
zaujímavosti o národných parkoch, 
chránených oblastiach i stupňoch 
ochrany. Po úvodnom zoznámení 
vypracova l i  ú lohy  v  tvor ivom 
pracovnom zošite, vyzdobili tašky z 
látky, rozoznávali bylinky. Posledná 
hodina bola venovaná učeniu sa von a 
prebehla na školskom dvore. Žiaci boli 
odmenení hodnotnými darčekmi v 
podobe pracovného listu, fixiek, 
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 Vôňa ihličia, blikajúce svetielka, ozdoby, rozžiarený stromček, tancujúce víly s vločkami na oknách...To 
všetko dotvára v priestoroch našej školy nádhernú vianočnú atmosféru. Čas vzájomnej blízkosti a 
porozumenia, štedrosti, lásky a pokoja, je opäť tu. Triedy a chodby sa krásne zmenili a už pripomínajú 
vianočnú rozprávku. Na spoločnej výzdobe sa podieľali všetci. Žiaci vyzdobili stromček, vystrihovali vločky 
na okná, vytvárali krásne vianočné ozdôbky. Aktivitami postupne otvárajú okienka v triednych adventných 
kalendároch, kým neprídu najkrajšie sviatky v roku. Do darčekov nezabudli zabaliť želanie: „Každý deň budú 
vraj Vianoce...“ (d.s)

Vianoce prichádzajú...



18 19

Aj tentokrát sa prepisovala história pretláčania na 
Slovensku. 2. miesto v celkovom poradí krajín  
v juniorkách, 1. miesto v kategórii žien, 3. miesto pre 
Slovensko v celkom hodnotení krajín. Lepší boli len 

Ukrajinci a domáca Litva.

kedy som poprosila Egle Vaitkute – niekoľkonásobnú majsterku 
sveta, moju obrovskú motiváciu a vzor od mojich začiatkov, či si 
nedáme priateľský sparing a ona súhlasila. Neskutočná sila 
a skúsenosti pre mňa ako 21 ročnú športovkyňu, zážitok do konca 
života a teším sa na ďalšie stretnutia. Plačem od šťastia keď čítam 
tie komentáre a slová od najväčších legiend nášho športu, že som 
obrovský talent a budúcnosť“. Svoju premiéru na európskom 
šampionáte mal len 16-ročný Miroslav Pavčo z Námesto-
va, ktorý sa armwrestlingu venuje dva roky. Príprave 
sa venoval 5x do týždňa pod vedením Barbory Bajčiovej 
a Petra Kasana. Na prvýkrát si zapísal na svoje konto 
bronzovú medailu v kategórií do 18 rokov, do 80kg. Mladý 
športovec má však už jasné ambície na najbližšiu dobu: „ 
Cieľ je jasný, chcem sa umiestniť na najbližších 
Majstrovstvách Sveta a doniesť do Kasprof  Security Bul 
Teamu nejaký cenný kov“, dodal Pavčo. Hrdosť na 
svojich zverencov neskrýval tréner Peter Kasan.“ Som 
veľmi hrdý a spokojný s výkonom oboch športovcov. 
Barbora a Miro počas celého roka zodpovedne trénovali, 
išli si tvrdo za svojim a toto je ovocie ich práce. Ako klub 
Kasprof  Security bul team Orava sme urobili najlepší 
výsledok na Európe spomedzi všetkých slovenských 
klubov, čo svedči o kvalitných podmienkach pre našich 
športovcov a o vysokej kvalite odbornosti a skúsenosti 
v oblasti arm-wrestlingu“. 

   Súťažný rok 2020-2021 bol pre futbal 
a vôbec pre celý šport veľmi zložitý. 
Nikto nevedel ako sa dohrajú súťaže, 
turnaje. Jesenná časť nebola úplne 
dohratá, mužstvám ostalo niekoľko 
neodohraných zápasov. Vedenie 
futbalu rozhodlo, že sa dohrajú zvyšné 
zápasy z jesene a jarná časť sa hrať  
nebude. Pre nás to bola veľmi zlá 
situácia, lebo po 10 zápasoch v jeseni 
sme sa nachádzali na nelichotivých 
výpadových miestach. Na lavičku sa po 
zraneniach vrátil Majo Kasan. Po dvoch 
remízach z Likavky a Turčianskej 
Štiavničky a tiež dôležitej výhre doma 

nad Oravskou Porubou, sme nakoniec skončili na 
10. mieste a tak sa chlapci opäť tešili na štart v piatej lige.  
No a s uplynulou jeseňou sme spokojní nad oča-kávanie. 
Vzhľadom na to, že sme sa pred sezónou skôr oslabili ako 
posilnili, je piate miesto iba o skóre za štvrtou Bystričkou 
výborným výsledkom. Našim predsezónnym cieľom 

Futbal  v č e r a , 
dnes a v Covid režime...

ORAVSKÝ KLUB ZAŽIARIL NA 
MAJSTROVSTVÁCH EURÓPY V 
PRETLÁČANÍ RUKOU 

Aj napriek aktuálnej situácii sa oravskému tímu podarilo 
vycestovať do pobaltskej krajiny, aby si zmerali sily 
s európskou špičkou. Na podujatí chýbala konkurencia 
z Ruska, Turecka, či Gruzínska, ktorej podmienky 
nedovolili zúčastniť sa, to ale nijako neovplyvnilo kvalitu 
turnaja. Historický úspech zaznamenala rodáčka zo 
Žaškova Barobora Bajčiová, ktorá zdoláva svoje súperky 
rad radom a to nie len v juniorskej kategórii. „Neviem opísať 
slovami tú radosť z úspechu, ktorú sme dosiahli. Nielen že sa mi 
podarilo obhájiť dve zlaté medaily v juniorkách, ale odnášam si aj 
dve zlaté medaily zo seniorskej kategórie a premiérovo som sa stala 
majsterkou Európy v ženskej kategórii“. V seniorskej kategórií 
sa Barbora stretla s Lotyškou, ktorú dobre poznala 
z predchádzajúcich Majstrovstiev sveta. „Moja forma bola 
životná,  za čo vďačím Peťovi Kasanovi, že nám v Crossgym 365 
robí podmienky, aby sme sa stali najlepšími. V príprave som sa 
zamerala na všetko, aby som spravila tie najlepšie výsledky. 

V kvalifikácii som mala pocit, že súperka zbytočne taktizovala, 
chcela ma v niečom prekvapiť, išla prevažne z voľnej ruky, ale 
nepomohlo jej to. Za stolíkom som si to užila a plne som sa sústredila 
na svoj výkon“. Oravská siláčka získala štyri zlaté medaily 
a tak tento rok krásne zakončila účasť v juniorskej 
kategórií. „Pre mňa jeden z najkrajších momentov na šampionáte, 

AWK

 V Litovskom se sa 23. 10 až 1.11. 2021 konal Vilniu
európsky šampionát, na ktorom sa predstavil KASprof  
Security Bul Team Orava v zastúpení Barbora Bajčiová 
a Miroslav Pavčo. 

sa pretekalo menej, napriek rôznym okol-nostiam, 
možnostiam i ťažkostiam sa súťažilo.  Triatlon klub 
Vavrečka má v súčasnosti takmer 20 členov všetkých 
kategórií, z toho jedinú ženu Alžbetku Bucovú.  Tréningy 
riešia skôr individuálne, ale plávajú spoločne, buď 
v Tvrdošíne alebo v priehrade. Zúčastnili sa spoločných 
súťaží, na jar to bol pretek Cross duatlon Rajec 
Majstrovstvá Slovenska. Absolvovali ich Alžbetka 
Bucová, Pavol Hrubjak, Mário Košút, Martin Buc. Trať 
bola náročná hlavne na beh, ale darilo sa celkom dobre, 
všetci skončili v prvej desiatke. V zime sa konali dve kolá 
zimného triatlonu Majstrovstiev Slovenska v Oravskej 
Polhore, pretekali Slávo Praj, Mário Košút, Pavol 
Hrubjak, Martin a Martin Bucovci, Alžbetka. Opäť sa 
darilo, Mário a Slávo skončili vo svojej kategórii na 
1. mieste, Martin Buc st. na 3. mieste, ostatní sa umiestnili 
v prvej desiatke. Potom prišiel očakávaný Oravaman, 
jeden z najťažších pretekov v tomto športe: plávanie - beh 
do kopca - bicykel. Pretekali Slávo, obaja Bucovci, Pavol aj 
Mário. Počasie tohto roku neprialo, strhla sa taká silná a 
nebezpečná búrka s krupobitím, že organizátori otáčali 
pretekárov zo Smutného sedla v Roháčoch naspäť, aby 

boli mimo nebezpečenstva. Ale tréningy a drina nevyjdú 
nikdy nazmar, pretože triatlonová príprava je celoročná, 
jednoducho sa riadi heslom „ nesmieš zastať!“ Len 
sa mení druh športu, v lete beh, v zime bežkovanie. Za 
hlavný súboj v triatlone je považovaný Jánošík, ktorý je 
tak fyzicky a psychicky náročný, že ho absolvujú len zrelí 
pretekári so skúsenosťami. Plávanie 4 km, bicykel 180 km  
a beh v kopcoch maratón, čiže 42 km. Veľakrát sa stane, že 
mladý, zdatný pretekár s vynikajúcou kondičkou 
nezvládne ani prvú tretinu. Jánošík je považovaný 
celosvetovo po bežeckej stránke ako najťažší pretek. 
Zahŕňa 4 x prudké stúpa-nie väčšie ako 12%, súťaží 

TRIATLON
Aj napriek pandémii sa pretekalo.
 Triatlon team Vavrečka počas roka nezaháľal. Aj keď 

bolo vrátiť Vavrečku do pokojných vôd v tabuľke 
a zapracovať do mužstva mladých, domácich 
odchovancov, čo sa nám vďaka len 16-ročným chalanom 
Davidovi Adamcovi a Romanovi Šarmanovi aj podarilo. 
Teší aj to, že sme  v podstate s tým istým kádrom, možno 
o trošku mladším, dokázali skončiť takto vysoko. Zlepšili 
sme sa v ofenzíve, keďže sme strelili raz taký počet gólov 
ako v minulom ročníku. V prvej tretine  zápasov sme 
vyhrali tie, ktoré boli pre nás kľúčové, následne prišli 
zranenia a absencie hlavne z pracovných dôvodov 
a prešli sme si aj krízou. Koniec jesennej časti nám však 
vyšiel ako z rozprávky a dokázali sme zdolať Nižnú, 
Dlhú, Oravskú Jasenicu a aj výborne hrajúceho nováčika 
z Bystričky. Výsledkom je 22 bodov a skóre 25:28. Mrzieť 
nás môže iba nespravodlivá prehra v Sučanoch a „iba“ 
remíza v Trstenej, kde sme zahodili veľké množstvo 
príležitostí. Verím, že sa nám v zimnej časti podarí 
doplniť káder ďalšími hráčmi, a že sa všetci momentálne 
zranení chlapci dajú dokopy. 

Treba pripomenúť, 
že nielen futbalovou 
hrou žije futbal, ale aj 
futbalová robota je 
dôležitá. Trávnik je 
vždy dokonale pri-
pravený, za čo patrí 
veľká vďaka všetkým 
z a i n t e r e s ova n ý m 
V tomto roku sa 
pristavili šatne a spr-
chy s WC. Na  uve-
denú stavbu bola 
získaná dotácia 15 
000 eur, ale to by 
zďaleka nestačilo, zvyšok hradil Obecný úrad. Základnú 
prístavbu robila firma, viaceré práce sa robili 
svojpomocne cez ruky dobrovoľníkov – rozvody 
elektrickej siete, omietky, podlahy, obklady. Sme radi, že 
prístavba môže dôstojne slúžiť zelenému športu. ( m.k.)

Strelci gólov: Pleva 6, Kurtulík Juraj 5x, Šarman 4x, 
Holmík 2x,  Stolárik 1x,  Branický1x,  Bobák 1x.
Dorast pod vedením nového trénera F. Pazúrika odohral 
jesennú časť t iež 
výborne. Skončil na 
treťom mieste so 
skóre: 29:14. Žiaci 
pod vedením Miša 
Kasana skončili na 
deviatom mieste so 
skóre 24:36. 
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hrou žije futbal, ale aj 
futbalová robota je 
dôležitá. Trávnik je 
vždy dokonale pri-
pravený, za čo patrí 
veľká vďaka všetkým 
z a i n t e r e s ova n ý m 
V tomto roku sa 
pristavili šatne a spr-
chy s WC. Na  uve-
denú stavbu bola 
získaná dotácia 15 
000 eur, ale to by 
zďaleka nestačilo, zvyšok hradil Obecný úrad. Základnú 
prístavbu robila firma, viaceré práce sa robili 
svojpomocne cez ruky dobrovoľníkov – rozvody 
elektrickej siete, omietky, podlahy, obklady. Sme radi, že 
prístavba môže dôstojne slúžiť zelenému športu. ( m.k.)

Strelci gólov: Pleva 6, Kurtulík Juraj 5x, Šarman 4x, 
Holmík 2x,  Stolárik 1x,  Branický1x,  Bobák 1x.
Dorast pod vedením nového trénera F. Pazúrika odohral 
jesennú časť t iež 
výborne. Skončil na 
treťom mieste so 
skóre: 29:14. Žiaci 
pod vedením Miša 
Kasana skončili na 
deviatom mieste so 
skóre 24:36. 
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samým, a le  a j  radosť z poznania ,  čo všetko 
sa dá... (i.h.)

 Na záver treba dodať, že TT klub Vavrečka pozýva 
nových členov, je treba to zažiť. Drinu, boj so sebou 

 Podarilo sa mi vyspovedať jedného z triatlonových 
chlapíkov Mária Košúta, ktorý z tohtoročnej sezóny 
prezradil: „Rok 2021 sa stále schovával za Coronu, takže 
ma dosť prekvapilo, že sa dali absolvovať rôzne preteky, 
s ktorými som ani nerátal. Prvá polovica roka (nazvem to 
obdobie pred svadbou), to išlo so mnou dole vodou, veď 
Oravaman – 10. miesto a to som sa chcel umiestniť do top 
3. Nešlo mi to. Nechápem prečo, ale nešlo. Chcel som 
vzdať preteky, pričom som doteraz žiadne nevzdal, nech 
boli akékoľvek podmienky. Akoby ma niekto vyslyšal, 
nakoniec búrka rozhodla a preteky kvôli nebezpečenstvu 
stopli organizátori. Končil som aj bakalárske štúdium na 
Akadémii ozbrojených síl..., asi mi dochádzali sily, nie 
ozbrojené, ale tie vnútorné. Pravdepodobne sa mi vybili 
baterky. A potom prišiel zvrat. V auguste som sa oženil, 
všetko sa otočilo, prišlo (obdobie po svadbe) a podarili 
sa pre mňa životné úspechy, osobné maximum na 3 km – 
9:11 min, čo je tempo 3:04 na km, polmaratón Košice za 
1:13:50, zúčastnených bolo 1980 mužov, skončil som na 
6. mieste. Momentálne už nebývam vo Vavrečke, ale stále 
rád reprezentujem moju dedinu, v ktorej som sa narodil a 
ktorá ma vždy podporovala. Reprezentoval som hlavne v 
Oravskej bežeckej lige, 
kde som takmer vždy 
skončil na 1. priečke. Aj 
napriek neúčasti na troch 
pretekoch zo stanovených 
ô smych ,  som s a  p r i 
konečnom súčte bodov v 
tomto roku ocitol na 
2. priečke. Nuž čo už, 
nedá sa byť všade, treba 
d o p r i a ť  a j  i n ý m . . . , 
v športe treba zažiť pocit 
víťazstva, ale aj pádu. Aby 
športovec pochopil cez 
pokoru, že nie je jediný. 
V konečnom dôsledku 
môžem povedať, že to bol 
dobrý  rok .  Poučený , 
skúsenejší, múdrejší sa 
môžem posunúť ďalej k 
lepše j  verz i i  samého 
seba.“ 

sa 17 a viac hodín nepre-tržite. Každý pretekár musí mať 
svoje auto a sprevádzačov, na trati alebo vo vode sa môže 
čokoľvek stať. Veľakrát prichádzajú zdravotné problémy, 
kŕče, zvracanie, jednoducho telo aj keď maximálne 
trénované, dostáva poriadne zabrať a k tomu nevys-
pytateľnosť počasia: hmla, mráz, dážď. Aj napriek 
tvrdosti tohto športu, kto mu raz prepadne, ťažko 
sa vzdáva. Formuje nielen telo, ale aj charakter. 

Vavrečník č. 4/2021, 10. ročník , štvr ťročník . Vydáva Obecný úrad Vavrečka so sídlom Vavrečka č. 203, 029 01 Námestovo, IČO: 00314951. 
Tlač 22.12.2021. Registrované MK SR pod číslom: EV 4599/12, ISSN: 1339-3553, šéfredaktor: Iveta Hvoľková, spracovanie a tlač:  K-Sten, Oľga Kolejáková, Vavrečka


